
Skolebestyrelsesmøde mandag den 27. november 2017 kl. 17.00 
på Fussingsvej 

 
Deltagere: Kenneth, Sonja, Lene, Linda, Johan, Anita, Dorthe, Kevin, Claus, Jette, Anh Thu, Kristian, 
Anette 
 
Fraværende: Ingen fraværende 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat 
Dagsorden blev godkendt, og referat blev underskrevet.  
 

2. Orientering 
a) Ansættelser: 

Onsdag den 29.11.17 er der 2. samtalerunde i forbindelse med stillingen som viceskoleleder. Ud 
over det mangler der en tysk- og dansklærer i udskolingen. Stillingen vil blive slået op igen.  

b) Nationale tests, ungeprofilundersøgelse 
For tiden tages der nationale test. I Horsens Kommune er det valgt, at også de frivillige test skal 
tages i klasserne. 
Der er en ny obligatorisk test i engelsk, og der vil også være en ny i matematik på 8. klassetrin.  
I udskolingen har der været en ungeprofilundersøgelse, der kommer en rapport ud efter denne 
undersøgelse, og SSP vil melde tilbage til ledelsen om den. 

c) Indskrivning 
I denne uge er der indskrivning af elever til kommende 0. klasse.  

d) Opsamling på samtaler 
ALE har haft samtaler med medarbejdere, og pt. meldes der tilbage til afdelingerne, hvor der 
inddrages refleksioner omkring hvad der skal arbejdes med. 
 

3. Nyt fra elevrådet 
Der er ikke nyt fra elevrådet, da der ikke har været afholdt et møde i den sidste periode. 

 
4. Skolepatrulje 

a)  Drøftelse af hvordan skolepatruljen ”belønnes” 
Marianne Olesen (BK) er den kommunale kontaktperson for skolepatruljer i kommunen. Der er 10-
12 pladser på henholdsvis Lindvigsvej og Kildegade. På Fussingsvej er der ca 30 pladser. Der er 
udarbejdet korrektioner i forhold til antal, da det tidligere er oplevet, at der ikke var pladser til alle 
i forbindelse med ture som belønning for arbejdet. 

 
5. Input til principper Proces med input. Ledelsen fremlægger, og udvalgsmedlemmerne 

kommer med input. Eventuel beslutning.  
● Forældresamarbejde (Bilag medsendt) 

Principper for skole- hjemsamarbejdet blev godkendt med enkelte rettelser, da der var 
debat omkring formidlingen af forældreopgaven, om dette skulle med i princippet for skole- 
hjemsamarbejde. Det blev vedtaget, at afdelingslederne deltager til forældremøder og 
følger op på forældreopgaven. Ud over det var der mindre formuleringer, der blev rettet til.  
 

● Brug af mobiltelefon i undervisningen (Bilag udleveres på mødet) 



Der blev afholdt gruppearbejde omkring princippet med efterfølgende debat.  
Der var enkelte rettelser i forslaget omkring principper for brugen af mobiltelefoner. 
Princippet renskrives og vedtages til næste bestyrelsesmøde. 
 

● Klassedannelse (Bilag udleveres på mødet) 
Der blev afholdt gruppearbejde omkring princippet med efterfølgende debat.  
Der var forslag om en 3-deling af principperne: Ved bh.klasse, ved klassesammenlægning 
samt klassedannelse ved 7. klasse.  
I forhold til klassedannelser ved bh.kl. skal det indtænkes, at eleverne bliver fordelt efter et 
forløb med “rød tråd”, dette er dog ikke på alle matrikler. 
I forhold til princippet for klassedannelse ved 7. klasse er det vigtigt, at der vises, at der 
tages udgangspunkt i det enkelte barn/elev, som ses og høres. I principperne kunne man 
skrive, at det erfaringsmæssigt giver eleverne et større udbytte, at klasserne dannes på ny.  
I forhold til klassedannelse ved til 7. klasse skal være en tydelig udmelding til forældrene.  
I principperne omkring klassedannelse kunne der vedhæftes et bilag om procedurer for, 
hvad der bliver arbejdet med i forhold til samskabelse. 
Det skal pointeres, at det er en værdi at klassernes brydes for at skabe større 
læringsudbytte og flere relationer.  
De foreslåede rettelser skrives ind i principperne, og medtages til næste bestyrelsesmøde 
for at kvalificere arbejdet med princippet og efterfølgende vedtagelse. 
 
 

6. Fælles arrangement v. udvalg 
Forslaget til arrangementet: 
Følgende forslag blev drøftet: Lærerne deltager i arrangementet, dog ikke nødvendigvis 
oprydningen. Arrangementet kunne være en rekorddag. Kontaktforældrene skal inddrages i 
arbejdet. De elever, der skal på skolerejse kan tjene penge på arrangementet ved fx salg af kaffe.  
Klasserne kan blive udfordret til at ville slå en rekord. Der skal være rammer for rekordsætningen. 
Det skal bl.a. max. vare to timer. Arrangementet slutter fx 18.30.  
Der skal ikke være mange boder, arrangementet skal være simpelt. Der skal udnævnes nogle 
dommere til dagens aktiviteter.  
 
Til arrangementer har det hidtil været en udfordring at have madboder nok. Produktionsskolen 
kunne indtænkes i forhold til madboder.  
Udskolingselever kunne indtænkes som støtte til de yngre elever. 
Der kom også forslag omkring følgende arrangementer: 

- Sommerfesten 

- Det næste skridt: Her kan eleverne få viden omkring næste klassetrin.  
 
Udvalget arbejder videre med de forslag, der kom frem til mødet. Punktet tages med til næste 
møde.  

 
7. Evt. 
 
8. Henvendelser (Gensidig orientering – eleverne deltager ikke)  

 
 

 
 


